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Aan de dames en heren, 
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 --  

BEHANDELD DOOR  TELEFOONNUMMER  ONZE REFERENTIE  

MJPL (Marjolein) Nicolaes  043 350 5141  2023.04136  
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Geachte raadsleden,  
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Afgelopen dinsdagavond is in de domeinvergadering Sociaal de onderwijsachterstandennota 2024-
2027 besproken. In aanvulling op deze gespreksronde, wil ik u graag als raad nog wat extra context 
meegeven. 
 
Wat is onderwijsachterstandenbeleid? 
Gemeente en Onderwijs hebben een wettelijke taak om onderwijsachterstanden te voorkomen, weg 
te werken of terugval te voorkomen. Hiervoor ontvangen zowel de gemeenten als de basisscholen 
financiering vanuit het Rijk. De eerste levensjaren zijn heel bepalend voor een kind. Sommige 
kinderen groeien op in minder stimulerende omstandigheden, waardoor zij een hoger risico lopen op 
uiteindelijke onderwijsachterstanden. Voor en vroegschoolse educatie (VVE) is onderdeel van het 
onderwijsachterstandenbeleid. Het doel is om peuters met een mogelijke (taal)achterstand beter voor 
te bereiden op de basisschool en ervoor te zorgen dat kleuters zonder achterstand naar groep 3 
kunnen. Ze werken met een ontwikkelprogramma voor kinderen van 2 tot 6 jaar. Dat start met de 
voorschoolse educatie (VE) in de kinderopvang voor peuters vanaf 2,5 jaar met (een risico op) een 
(taal)achterstand. Het vroegschoolse deel (4 en 5 jarigen) verzorgt de basisschool.   
 
Naast VVE zetten we ook in op extra taalactiviteiten in het basisonderwijs door middel van een 
subsidieregeling. Dit heeft als doel dat het basisonderwijs kinderen met een (taal)achterstand kan 
ondersteunen en begeleiden als hun eigen middelen daar niet toereikend voor zijn. Afgelopen 
beleidsperiode is er bijvoorbeeld door een onderwijsstichting stevig geïnvesteerd in NT-2 onderwijs 
met als doel om leerlingen binnen de reguliere scholen extra taalondersteuning te bieden en erop 
gericht om deze leerlingen zo snel mogelijk aan te laten sluiten op het aangepaste 
onderwijsprogramma binnen de school. Een ander schoolbestuur heeft een aanvulling gevraagd op 
hun eigen extra personele inzet om taalachterstanden bij kinderen aan te pakken en heeft 
bijvoorbeeld ingezet op extra scholingsbijeenkomsten voor ouders waarin aandacht werd besteed 
aan interactief voorlezen, huiswerk. In het voorliggende plan verandert dit niet en blijven we vanuit de 
gemeente Maastricht hierin investeren. 
 
Hoe is het nieuwe onderwijsachterstandenbeleid tot stand gekomen 
In januari 2023 is gestart met een onafhankelijk evaluatietraject, door adviesbureau Sardes, om de 
beleidsperiode 2019-2022 te evalueren. Door de fractie van M:OED is de vraag gesteld of we 
hiervoor het participatiekader (vastgesteld op 28 februari 2023) hebben gebruikt. Dat is niet het 
geval. We hebben vragenlijsten verstuurd naar alle betrokken partners: gecertificeerde 
kinderopvang, basisonderwijs en jeugdgezondheidszorg. Vervolgens hebben meerdere gesprekken 
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plaatsgevonden met onze partners over de resultaten, de aanbevelingen voor het nieuwe plan en 
over de mogelijkheden en maatregelen om te komen tot een inhoudelijk en financieel gezond beleid 
voor de komende jaren. Bij de griffie kunt u terecht voor inzage van de deelnemers aan de 
gesprekken rondom onderwijsachterstanden in samenwerking met Sardes. Tegelijkertijd heeft ook 
een analyse van de data en financiën plaatsgevonden en deze input is ook meenomen in de 
gesprekken.  
 
 
Wat willen we bereiken?  
Uitgangspunt voor de nieuwe beleidsperiode is een inhoudelijk en financieel gezond 
onderwijsachterstandenbeleid. We hebben een kwalitatief hoog niveau van gesubsidieerde 
peuteropvang, dat we willen voortzetten en versterken. De gemeente Maastricht vindt een hoge 
kwaliteit van VVE, samenwerking met en tussen de partners, doorgaande ontwikkelingslijnen- en 
kansen en de juiste ondersteuning bieden passend bij de vraag voor kinderen erg belangrijk. Door 
een vroegtijdige en juiste inzet, passend bij de ontwikkelingsvraag van het kind of het gezin, willen 
we een stevige en gezonde basis neerzetten in het bestrijden van onderwijsachterstanden in deze 
stad. Wel zien we dat de afgelopen jaren de kosten van onderwijsachterstandenbeleid en met name 
de kosten van VVE zijn gestegen en de beschikbare Rijksmiddelen niet voldoende zijn bij 
voortzetting van het huidige beleid. Met de maatregelen zoals voorgesteld in de beleidsnota sturen 
we hierop bij. Zoals ik al in de domeinvergadering heb aangegeven heeft dit geen gevolgen voor 
kinderen die op dit moment gebruiken van de VVE of al een indicatie hebben ontvangen. Ook willen 
we voorkomen dat kinderen tussen wal en schip vallen, daarom stellen we een overgangsjaar in, 
zodat we voldoende tijd hebben om samen met onze kindpartners te werken aan inclusieve 
kinderopvang op een verantwoorde manier. We willen ervoor zorgen dat alle kinderen de juiste 
ondersteuning krijgen die ze nodig hebben voor een zo goed mogelijke start in het onderwijs. 
 
 
Hoogachtend, 

 
 
 
 
 
 
Johan Pas 
Wethouder Wonen, Onderwijs, Studentenstad en Welstand 
 
 


